
PROTOKOL NrXXXI/2016
z obrad XXXI sesji Rady Gminy w Daszynie

odbytych w dniu 29 lipca 2016r,

Ad.l
Przewodnicza_cy Rady —Marek Chwialkowski otworzyl obrady XXXI sesji Rady Gminy w

Daszynie.
Powital przybyfych na obrady sesji: radnych, soltysow, Wojta —Zbigniewa Wojter?
Skarbnika Gminy-Danut§ Kaczmarek, Sekretarza Gminy-Mariusza Gralewskiego .

Przewodnicza_cy srwierdzil, ze sesja jest prawomocna do podejmowania uchwal, poniewaz
uczestniczy w niej 12 radnych tj.80% ustawowego skiadu Rady. Nieobecni: J.Kaczmarek.,
B-Lukaszewski i LZawadzka.

Ad. 2

Przewodnicza_cy przedstawit porzajdek obrad, ktory przedstawia si§ nast§puj%co :
1. Otwarcie sesji., stwierdzenie quorum.
2. Przyjtjcie porzajiku obrad.
3. Zapytania i wolne wnioski.
4. Podjecie uchwafy w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na

lata 2016-2030.
5. Podjecie uchwa-ty w sprawie zrnian w budzecie Gminy Daszyna na 2016 rok.
6. Podjecie uchwaly w sprawie przyj?cia Regulaminu utrzymania czystosci i porza^dku na

terenie Gminy Daszyna.
7. Podjecie uchwaly w sprawie szczegolowego sposobu i zakresu swiadczenia ushig w

zakresie odbierania odpadow komunalnych od wiascicieli nieruchomosci
zagospodarowania tych odpadow.

8. Podjecie uchwaly w sprawie odbierania odpadow komunalnycK od wiascicieli
nieruchomosci, na ktorych nie zamieszkujq. mieszkancy.

9. Podjecie uchwaly w sprawie wzoru deklaracji o wysokosci oplaty za gospodarowanie
odpadami komunahiymi.

lO.Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.
ILSpfawyfozne.
12.Zakonczonie obrad.

Ad.3
Nie zgloszono pytan.

Ad. 4
Skarbnik Gminy przedstawila objasnienia do uchwaly Nr XXXI/156/2016 w sprawie zmian w
Wieloletniej Prognozie Finansowej Grainy Daszyna na lata 2016-2030.
Radny H.Dabrowski zapytal o jaka_ kwot§ zwi^ksza si§ wydatki na dystrybucj§ gazu i
dlaczego?
Skarbnik wyjasnila, ze przesuni^cia srodkow dokonano wczesniej zarza.dzeniem wojta, a
w WPF-ie uaktualniane sa_ wszelkie wczesniej sze zmiany tak aby zapisy w budzecie byfy
spojne.
Sekretarz powiedzial, ze jest to przesuni^cie w ramach uslug pozostalych. Wydatek dotyczy
oplat za dystrybucj^. Jest to oplata dla GazSystemu za dostarczanie gazu.
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Kwestie dystrybucji leza w stronie gminy. Przedsiebiorstwo Gospodarki Konrunalnej zajmuje
sie. sprzedaza_ i nadzorem przesylu gazu.
Radny H-Dabrowski powiedzial, ze gmina ziozyJa wniosek na drogi w ramach programu TINTI,
ktory odrzucono. Gniiiia zlozyla skarg? do sa_du, ale zostala odrzucona.
Sqdu przyjajt wyjasnienia Urz?du Marszatfcowskiego, ze wskazane drogi nie spelniaiy wymogow
stawianych w ramach. tego programu, Czy gmina b?dzie wystepowac o kasacje wyroku.
Dlaczego drogi nadal znajdujg. si? w budzecie gminy.
Radny poprosil o szersze omowienie listu intencyjnego o majajcym powstac centrum
logistycznym. Byia o rym wzmianka w uzasadnienru wyroku sajdu.
Sekretarz odpowiedziaj;, ze nie wykreslono drog z budzetu gminy bo przy kolejnych naboracb.
wnioskow b^dzie jiiz gotowa dokumentacja.
Jezeli chodzi o list intencyjny w sprawie budowy centrum logistycznego to wiele firm jest
zainteresowanycri inwestowaniern na terenie gminy Daszyna. Ta firma swoje zapytanie
przedstawila w formie pisemnej.
Radny H.Dabrowski stwierdzil, ze jezeli gmina nie otrzymala dofinansowania na drogi powinny
bye wykreslone z budzetu, aby nie robic nadziei mieszkancom . Pienia^dze zostaly juz
rozdyspnSWalie przgz Ufz^d MaTSzaikoWSk!! raczej Hie 1M SzaSS M d5datkoW6 piefii^dze'.
Sekretarz stwierdzil ze wojt mysli przyszlosciowo i dlatego nie wykresla drog bo czeka na
nabor kolejnych wnioskow.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? Nr XXXI/156/2016 w sprawie zmian w
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminj^ na lata 2016-2030.
Wynik gtosowania:
Za 10
Przeciw 0
Wstrzymuja_ce 2
Uchwal^ przyjeto wiekszosci .̂ giosow.

Ad,5
Skarbnik przedstawita uchwal? Nr XXXI/157/2016 w sprawie zmian w budzecie gminy
Daszyna na 2016 rok. Zmiany sa_ adefcwatne do wprowadzonych w WPF-ie.
Radny J.Kinski zapytal ile dochodu jest z wynajmu hali w Daszynie. Na co zwieksza si?
wydatM o 40.000 zl w zadaniu ,Jto.teligentne sieci "
Skarbnik poinforrnowaia, ze do budzetu gminy wpiyn^lo okoto 1200 zi za wynajem hali w
Daszynie.
Sekretarz poinformowal:, ze kwota 40.000 zl jest zwiazana z budowa_ elektrocieplowni.
Radny XKinski poprosil o informacje na co konkretnie bedzie wydatkowana kwota 40.000 z!.

Na obrady sesji przybyia radna LZawadzka. Obecnych na sali 13 radnych.

Radny H.Dabrowski stwierdzil, ze nie spra'wdziJ paragrafu 3 uchwafy, ale byia wczesniej
mowa o zadhazeniu 6000.000 zl, a teraz jest ponad 8000.000 zi.
SJcafBrHlc wyjasnila. £& po "uzgoanieniacri z RTO fialezy w fym pafagfaHe wskazac pozyczH,
kredyty wraz z kosztami obstugi dlugu.
Radny H.Dabrowski zapytal jak mozna wpisywac wysokosc obslugi dhigu skoro nie ma jeszcze
umowy z bankiem.
Skarbnik powiedziaia, ze taka jest kolejnosc procedowania. Najpierw rmisza bye zaplanowane
w budzecie wydatki na obsiug? diugu, a dopiero pozniej podpisana umowa z bankiem do
wysokosci zaplanowanych srodkow.
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Kan.Zb.CyBdpski powiedzialj ze kwota 40.000 zl sa_to srodki potrzebne na rozbudow? sieci
cieplowniczych wraz z budowa w?zlow cieplnych. Jest to powiajzane z planowana^ w
przyszlosci budowa elektrocieplowni.
Radnv H.Dabrowski zapytal czy sq. chetni na podtaczenie do ciepJoci^gu.
Radny J.Kinski zglosil wniosek o wykreslenie z uchwaiy zapisu o zwi?kszeniu wydatkow o
kwot?40.000zl.
Radnv T.Dymny stwierdzii, ze nadal zachowujemy si? jakby gmina Daszyna nie mial
klopotow fmansowych. Nalezy przerwac takie dzialanie. Jezeli jestesmy w sytuacji, ze gmina
zastawia majatek pod kredyt w rachunku biezacym. Naj wyzszy czas na opamietanie si? .
Radny J.KMski zgtosif wniosek o 10 minutowa przerw? w obradach.

Przewodniczacy oglosil przerwe w obradack

Wznowiono obrady sesji.

Wojt poinformowaJ:, ze wpisano do budzetu drog? Upale, na ktora^ gmina otrzymala 26.000 zt
i dokJadanay srodki wlasne w wysokosci 20.000 zi.Gmina wchodzi w etap budowy
elektrocieplowni poniewaz otrzymalismy dofinansowanie ze strony niemieckiej.
Radnv T.Dymny zapytal o zakres przebudowy drogi w Upalu.
Wojt powiedziat, ze zakres obejmvye odcinek drogi o dhigosci 960mb, podbudowa zwirowa i
nakiadka asfaltowa o szerokosci 3 metrow. Po przetargu b^dzie uzupeiniona brakujaca
wartosc zadania. Calkowity koszt zadania jest przewidywany na okoto 100.000 zl.
Wojt poinformowai, ze strona niemiecka przywrocila timow? na dofinansowanie na 4230.000
euro to jest okoto 18.000.000 zl. Nalezy wykorzystac szanse i kontynuowac starania o
realizacj? zadania. Gmina b?dzie aplikowac o srodki krajowe. W ramach tego zadania b?dzie
wybudowana instalacja w Daszynie, co umozliwi przesyl ciepta i chiodu do zakladu, ktory
powstaje w Daszynie. Zadanie bylo juz wczesniej planowane do realizacji i zostalo przerwane
ale nie z winy gminy .Dobrze, ze udalo si? to ponownie przywrocic do realizacji.
Radnv T.Dymny srwierdzii, ze podziwia Wojta optymizm co do realizacja tak ogromnej
inwestycji w sytuacji maksymalnego zadluzenia gminy. Jak gmina znajdzie srodki w ramach
wkladu wlasnego.
Wojt powiedzial, ze cz?sc srodkow gminnych. jako wkiad wlasny zostalo juz zawansowane w
postaci dolcumentacji. Cz§§6 sfodkdw na cieplocilg jiiz gmiiia otrzyrEala W faiiiacli
dofinansowania na zbrojenie terenow inwestycyjnych. Jest to dla gminy ogromna szansa
rozwoju. Mamy srodki z Niemiec, akceptacje z Urz?du Marsza&owskiego, cz?sciowo zacz?t̂ .
realizacj? tego projektu. Na realizacj? takich inwestycji potrzeba kilku lat. W dniu 1 lipca
2016 roku podpisana zostala umowa ze strong niemieck^. na dofinansowanie.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze Wojt zawsze mowi optymistycznie., ale czy wzial pod uwag?
poglebiaja_cy si? kryzys finansowy gminy? Nie ma co wmawiac, ze podjecie uchwaJy o
poddaniu si? egzekucji na majatku gminy jest rutynowym dzialaniem banku. W uchwale o
zmianach do budzetu jest zapis o 8000.000 z! zadiuzenia na ten roku. Gmina rozpisala
przetarg na kredyt dlugoterminowy, ale na razie zaden bank nie zglosil oferty.
Radny zapytal o sprawozdanie z wykonania budzetu oraz konkretne etapy realizacji zdania
budowy elektrocieplowni.
Skarbnik pornformowala, ze termin opracowania sprawozdania z wykonania budzetu za I
poirocze 2016 r. uptywa 31 sierpnia 2016 r.
Radnv H.Dabrowski zapytal czy byla wykonana kalkulacja oplacalnosci budowy
elektrocieplowni. Dlaczego na poprzedniej sesji byla kwota 6000.000 zl, a teraz jest kwota
wyzsza.
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Skarbnik wyjasnila-j ze w uchwale ze stycznia byla wpisana kota pozyczek i lirnitow
zobowiazai. Pozyczki to rowniez odsetki. Pod poj?ciem limitu zobowiazan miesci si?
obshiga dlugu. W.maju zwi?kszy}a si? kwota kredytu i do 6000.000 zl trzeba dolozyc odsetki.
Nowy jest zapis punktu 1, aktualny z trescia^ uchwafy przyjetej na sesji w dniu 13 lipca 2016 r.
Byl limit 500.000 zl, a zwi?kszono na 850.000 zl plus 8000 zt, ktore bylo juz zapisane w
uchwale ze stycznia 2016. Przewiduje si?3 ze ta kwota powinna bye wystarczaja_ca. Sumuj^c
to 850.000 zl plus 8000 zl stanowi kwot? 858.000 zl, ktora znajduje si? w uchwale.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze dzialanie na kredyt jest bardzo kosztowne, okolo 1500.000 zl
kosztow zacia^gni^cia kredytu.
Sekretarz poinformowai, ze przewiduje si? odsetki pozyczek od 1,5% do 3%. Limit jest gorna
granica_, w ktorej powinnismy si? zmiescic.
JRadny T.Dvmnv stwierdzil, ze sa_ to bardzo wysolcie koszty. Jest to paranoja JSnansowa.
Wojt powiedzial, ze realizacja zadania jest uzalezniona od uzyskania srodkow finansowych z
WFOSiGW oraz Urz?du Marszalkowskiego. Obie te instytucje wyrazily swoj^. aprobat?.
Dokumenty s .̂ juz zlozone . Byla robiona analiza finansowa i przy obecnych przepisach
wynik ekonomiczny powinien bye fcorzystny dla gminy. Rozpoczecie inwestycji powinno
fiast^plc w tyni rokii. Takie §4 o5zekiwania Stfoiiy Meiiiieckiej. Pfocedtlfa pfzSMgowa itioze
potrwac okolo 2 miesiecy. Prace budowlane moga^ ruszyc w przyszlym roku. Jezeli wszystko
pojdzie pomyslnie realizacja zadania powinna zakonczyc si? w 2018 roku.
Softys D.Kaczmarek zapytai, o szczegoly zwiazane z budowa drogi w Upalu.
Wojt powiedzial, ze jest to droga w Upalu za lasern. Jej nawierzchnia jest juz cz?sciowo
utwardzona.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? Nr XXXI/157/2016 w sprawie zmian w
budzecie grainy Daszyna na rok 2016.
Wynik glosowania:
Za 6
Przeciw 0
Wstrzymuja.ee 5.
Uchwal? przyj?to wi?kszosci .̂ glosow.

Ad.6
Sekretarz .odczytal pozytywn^. opini? Sanepidu do projektu uchwary Nr XXXI/158/2016 w
sprawie przyj?cia Regulaminu utrzymania czystosci i porzaxiku na terenie Gminy Daszyna.
Poinformowal, ze uchwala w sprawie inkasa za pobor oplat nie ulega zmianie.
Zmiana przepisow nalozyla obowiazek podjecia nowych uchwal dotycza_cych utrzymania
czystosci i porz^dku. Aktualizacji wymagaj^. rowniez wzory deklaracji. Wiele uchwal
dotycza_cych wzorow deklaracji jest odrzucanych przez kolegium. Dlatego przedstawiony
radzie wzor deklaracji byla konsultowany z pracownikiem RIO.
Nowe wzory deklaracji b?da_ obowiajzywaly w przypadku zglaszania zmian lub skladania
nowej deklaracji. Nowy wzor nie powoduje ponownego skladania deklaracji.
Nie zgloszono pytan.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? Nr XXXI/158/2016 w sprawie przyj?cia
Reguiaminu utrzymania czystosci i porza_dku na terenie Ciminy Daszyna.
Wynik glosowania:
Za 11
Przeciw 0
Wstrzymuja_ce 0
Ucfiwal? pfzyj?to jedfl5glosfiie.
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Ad.7
Przewodniczacy odczytal uchwal? Nr XXXI/159/2016 w sprawie szczegolowego sposobu i
zakresu swiadczenia ushig w zakresie odbierania odpadow komunalnych od wlascicieli
nieruchomosci i zagospodarowania tych odpadow.
Radixy H-Dabrowski zapytal czy wiasciwy jest zapis, ze zbiorka odpadow odbywa si? raz w
miesiacu, odbywa si? to raz na kwartal
Sekretarz odpowiedziat ze ten zapis dotyczy ogolnego odbioru odpadow selektywnych
wszystkich rodzajow. Kazdego miesia_ca jest odbior.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodniczacv poddai pod glosowanie uchwal? Nr XXXI/159/2016 w sprawie
szczegoiowego sposobu i zakresu swiadczenia usiug w zakresie odbierania odpad6w
komunalnych od wiascicieli nieruchomosci i zagospodarowania tych odpadow.
Wynik gtosowania:
Za 9
Przeciw 0
Wstrzymtij^ce' 0
Uchwal?przyj?tojednoglosnie.

Ad.8
Przewodniczacv odczytal uchwal? Nr XXXI/160/2016 w sprawi odbierania odpadow
komunalnych od wiascicieli meruchornosci; na ktorych nie zamieszkujq. rrueszkancy.
Nie zgioszono pytan.
Przewodnicza_cy poddai uchwal? pod glosowanie.
Wynik glosowania:
Za 10
Przeciw 0
Wstrzymujajce 0
Uchwal? przyj^to jednoglosnie.

Ad.9
Przewodniczacy odczytai uchwal? Nr XXXI/161/2016 w sprawie wzoru deklaracji o
wysokosci oplaty za gospodVrowanie odpadami komunalnymi.
Nie zgioszono pytan
Przewodnicza_cy poddal uchwai? pod giosowanie.
Wynik glosowania:
Za 11
Przeciw 0
Wstrzymujace 0
Uchwale. przyjfto jednoglosnie.

Ad.10
Nie zgioszono pytan w punkcie 3
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Ad.ll

Radny H.Dabrowski powiedzlah, ze na terenie gminy ma powstac bardzo duza inwestyeja,
ktora be/izie oddziafywac na srodowisko. Poniewaz jest ustawa o udziale spoleczenstwa przy
procedowaniu prawnym oddziafywania na ludzi, na srodowisko i udziale mieszkancow radny
zapytaJ Pana Grodzickiego, w jaki sposob okresla si? liczb? osob, na ktore dana inwestyeja
oddzialuje. Jezeli taka inwestyeja oddzialuje na grup? 20 osob sa_ oni zawiadamiani
indywidualnie. W przypadku wi^cej niz 20 osob sposob informacji jest w formic ogolnego
ogtoszenia poprzez publikacj§ w bip, prasie, na tablicy ogloszen.
W jaM sposob okresla si? ilosc oddziafywania danej inwestycji na jaka^s grup§ mieszkancow?
Czy zaiezy to od danych technicznycb, rodzaju prpdukcji, ilosci produkowanych. odpadow?
Pan K-GrodzicM powieo!ziat, ze okresla si§ na podstawie sajsiednicn dzialek, odlegiosci od
najblizszych zabudowan. lie osob w najblizszym terenie danej inwestycji zamieszkuje.
Radny KDabrowski stwierdzil, ze zamieszkanie na tych dzialkach moze bye 300 metrow,
albo 2 kilometry. Jakajest ta przestrzen, ze akurat to przedsi§wzi§cie oddzia-hye na takie
odleglosci i dana ilosc mieszkancow musi bye zawiadomiona.
Pan K.Gf6dzlcki powie'dziat, 2e jegf 16 ddlegl6§6 do 300 Sietrow.
Radny H.Dabrowski stAvierdzil, ze z uzyskanej informacji wynika, ze do 300 metro w nrusza^
bye wszyscy powiadomieni, a powyzej 300 metrow powiadomienie ma form?
ogolnodost?pna_.
Soltys E.Zurawicz zapytala o tabliczki przy drodze powiatowej z numerami posesji i nazwa
raiejscowosci.

Ad.12

W zwiajzku z wyczerpaniem porza_dku obrad Przewodnicza_cy zamknajt XXXI sesje rady
Gminy w Daszynie.

Protokolowala: D.Kazmierczak

PRZE


